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§ 1 Information om kommunledningsförvaltningens 
verksamhet 

Beskrivning av ärendet 
Eftersom det är ny mandatperiod kommer alla förvaltningschefer bjudas in 
till kommunfullmäktige för att informera om sina respektive verksamheter. 
Vid dagens sammanträde berättar kommundirektör Jan Sundman, som 
också är chef över kommunledningsförvaltningen, dels övergripande om 
kommunens värdegrund och styrmodell, men också om 
kommunledningsförvaltningens verksamhet.  

Kommunens värdegrund förkortas ENA som står för Engagemang, Närhet 
och Ansvar, vilket alla medarbetare i Habo kommun ska stå för.  

Kommunens styrmodell innehåller tre fokusområden för 
verksamhetsutveckling, där kommunen själv agerar som organisation och 
kan ta fullt ansvar för utvecklingen, samt tre fokusområden för 
samhällsutveckling där kommunen är en möjliggörare men där även andra 
parter behöver involveras för att utveckling ska kunna ske. Utöver detta 
innehåller styrmodellen kritiska kvalitetsfaktorer som verksamheterna har 
identifierat som viktiga för att kunna utföra sitt grunduppdrag med god 
kvalitet.  

Kommunledningsförvaltningen består av enheterna kansli- och 
kommunikation, ekonomi, HR och IT, samt två strateger.  

_____  
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§ 2 Redovisning av granskningsrapport 
Besökssäkerhet och skalskydd inom förskolan 
och grundskolan 
Diarienummer KS23/6 

Beslut 
Kommunfullmäktige lägger revisionsrapporten till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunrevisionen i Habo kommun har gett Deloitte AB i uppdrag att 
genomföra en granskning avseende skalskydd i förskola och skola. Stellan 
Carlström (S) från revisionen inleder med att berätta kort om att 
bakgrunden till att man beställt granskningen är den samhällsutveckling vi 
ser idag med ökat hot och våld. Därefter redovisar Torbjörn Bengtsson från 
Deloitte vad som framkommit i granskningen. 

Revisionsfrågan är: vidtar barn- och utbildningsnämnden tillfredsställande 
åtgärder avseende skalskydd på förskola och grundskola? 

Revisionens sammanfattade bedömning är att barn- och 
utbildningsnämnden till viss del vidtar tillfredsställande åtgärder avseende 
skalskydd på förskola och grundskola.  

Barn- och utbildningsnämnden rekommenderas att: 

• utveckla befintliga rutiner med bäring på säkerhet och skalskydd. 
• öva på situationer för in- och utrymning. 
• överväg anmälningsskyldighet för oanmälda besök. 
• överväg minska antalet olåsta ingångar i förskola och skola så långt 

möjligt/rimligt. 
• gör en årlig riskanalys på enhetsnivå av säkerhetsaspekterna. 
• överväg säkerhetsfrågorna i den årliga interna kontrollen. 
• revisionen vill framföra vikten av att tillsynen av de privata 

förskolorna alltid omfattar rutiner för säkerhet samt situationer av 
hot och våld. 

• fortsätt utveckla skalskyddet i skolor och förskolor. 

Revisionsrapporten har behandlats av barn- och utbildningsnämnden som 
ställer sig bakom revisionens rekommendationer (BU 2022-11-15 § 103). 

_____  
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§ 3 Pensionspolicy, revidering 
Diarienummer KS22/382 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reviderad pensionspolicy. 

Beskrivning av ärendet 
Den 1 januari 2023 får alla kommuner och regioner ett nytt pensionsavtal, 
AKAP-KR. Majoriteten av de anställda kommer automatiskt att gå över till 
detta. Medarbetare som är födda 1985 eller tidigare och har ett intjänande 
över 7,5 inkomstbasbelopp kommer däremot att få göra ett val om vilket 
pensionsavtal man önskar tillhöra, nuvarande KAP-KL eller det nya 
AKAP-KR. 
 
Med anledning av det nya pensionsavtalet finns det behov av att revidera 
kommunens pensionspolicy samt tillhörande riktlinjer. 
 
Pensionspolicyn är ett strategiskt dokument som ska medverka till att 
uppfylla visionen om Habo kommun som en eftertraktad arbetsplats. 
Pensionspolicyn ska användas som ett av flera instrument för att långsiktigt 
trygga verksamheten vad gäller personal-/kompetensförsörjning och 
ekonomi. 

Innehållet i den reviderade pensionspolicyn samt de tillhörande riktlinjerna 
är i alla väsentlighet likartad med den tidigare. Däremot finns nu det nya 
pensionsavtalet, AKAP-KR, medtaget i policyn samt hur detta avtal 
påverkar dem som går på KAP-KL och har så kallad förmånsbestämd 
ålderspension eller Alternativ KAP-KL. Policyn beskriver även de 
särskilda pensionslösningar som gäller vid avgång före 65 år samt en 
beskrivning av möjligheten att löneväxla mot pension. 
 
Större förändringar i policyn är dels att arbetsgivaren ges möjlighet att 
erbjuda medarbetare som valt att stå kvar i KAP-KL en fortsatt 
pensionsavsättning även efter 65 år, samt att riktlinjerna för pension till 
förtroendevalda har harmoniserats med AKAP-KR. 
 
De tillhörande riktlinjerna beskriver mer detaljerat regelverket för de olika 
delarna i pensionspolicyn. Dessa är: 
- Riktlinje för löneväxling 
- Riktlinje i samband med tidigare avgång 
- Riktlinje för Alternativ KAP-KL 
- Riktlinje Pension till förtroendevalda 
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Policyn antas av kommunfullmäktige medan riktlinjerna antas och 
revideras av kommunstyrelsen. 

_____  
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§ 4 Former för utskick av kallelse och handlingar till 
kommunfullmäktige 
Diarienummer KS22/375 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kallelse och handlingar till 
kommunfullmäktiges sammanträde ska skickas elektroniskt. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunallagen föreskriver att varje ledamot och ersättare ska kallas till 
sammanträde minst en vecka före sammanträdesdagen. Kallelsen ska 
innehålla uppgift om tid och plats för sammanträdet och om de ärenden 
som ska behandlas. 

Information om sådana ärenden som tillkännagetts enligt 14 § ska lämnas 
till varje ledamot och ersättare så att den kan antas nå dem senast vardagen 
närmast före sammanträdesdagen. 

Det är fullmäktige själv som väljer sättet att distribuera kallelsen. Vilka 
handlingar som ska tillställas ledamöterna och ersättarna före 
sammanträdet är inte lagreglerat, men det är viktigt att varje ledamot och 
ersättare får del av styrelsens och övriga nämnders förslag till beslut, samt 
övriga underlag som behövs för att kunna fatta beslut. Till samtliga 
nämnder i kommunen går nu kallelserna och övriga handlingar med e-post. 
Önskemål har inkommit från ledamöter i fullmäktige att även fullmäktiges 
handlingar ska distribueras med e-post. Ett sådant distributionsförfarande 
skulle också avsevärt effektivisera arbetet med utskicket, som idag tar ca 4-
8 timmar beroende på storlek. 

För att kunna läsa kallelsen och handlingar elektroniskt kommer de 
ledamöter som behöver att förses med en iPad. Ersättare kommer inte att 
erhålla någon iPad utan vid inkallande finns möjlighet att låna iPad eller att 
få föredragningslistan utskriven.  

_____  
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§ 5 Förändring av taxor för kulturskolan 
Diarienummer KS23/49 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till taxor för kulturskolan. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige fastslog ändring av taxor för kulturskolans avgifter i 
beslut om budget för 2023 (KF 2022-11-24 § 86). 

Höjningen gjordes då endast för grupp A Instrumental/sångundervisning 
men för att få en mer rättvis fördelning föreslås nu att även grupp B 
Gruppundervisning och grupp C Instrumenthyra får samma procentuella 
höjning. Resultatet blir att man sänker avgiften för grupp A och höjer för 
övriga grupper. Beräknad intäkt för kulturskolan blir densamma. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
Ekonomienheten   
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§ 6 Svar på motion om övergångsställen 
Diarienummer KS22/231 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Joakim Lindblom (SD) har lämnat in en motion i vilken han skriver att det 
i Habo finns ett antal avsmalningar på många gator med tillhörande 
”mystiska stolpar”. Joakim Lindblom skriver att av egen erfarenhet så vet 
han att fotgängare kastar sig ut i trafiken vid dessa stolpar i tron att det är 
riktiga övergångsställen och att det är stor risk för olyckor då 
gångtrafikanten har väjningsplikt mot trafiken.   

Joakim Lindblom föreslår därför  

• att Habo kommun bygger riktiga övergångsställen på lämpliga 
platser för att undvika olyckor. 

• att Habo kommun tar bort dessa ”mystiska stolpar” vid 
avsmalningarna på gatorna.  

År 2000 infördes den så kallade Zebralagen i Sverige, vilken innebär att 
väjningsplikt infördes gentemot gående vid obevakade övergångsställen. 
Ambitionen med bestämmelsen var lovvärd, nämligen att öka 
trafiksäkerheten och minska antalet skadade och dödade fotgängare. Att 
döma av olycksstatistiken verkar dock utfallet inte ha blivit det förväntade. 

I dagens utformning av säker trafikmiljö är man sedan införandet av 
Zebralagen restriktiv med de traditionella övergångställena med Herr 
Gårman-skylt och målade vita streck. I samband med införandet av 
Zebralagen ökade antalet allvarligt skadade fotgängare markant. Samspelet 
mellan oskyddade trafikanter och bilister försvann i och med gåendes 
företrädesrätt.  

Det som eftersträvas inom trafiksäkerhet nationellt och i Habo kommun är 
ömsesidig hänsyn och att man alltid ska söka samspel och ögonkontakt i 
trafiken, därav är inte ombyggnation till traditionella övergångsställen 
lämpligt.  

Habo kommuns fokus är att få ner hastigheten i samband med 
korsningspunkter i samma plan, detta har skett genom hastighetsdämpande 
åtgärder av olika slag samt genom hastighetsöversyn där bashastigheten i 
tätorten numera är 40 km/h.  
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Vid hastighetsdämpande åtgärder i form av avsmalningar har passagerna 
markerats med reflexprydda pollare, för att påvisa en händelse i 
trafikmiljön där både gångtrafikanter och bilister bör iaktta extra 
uppmärksamhet. Att ta bort dessa pollare som motionären föreslår anser 
inte tekniska förvaltningen skulle höja trafiksäkerheten.   

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 
2023-01-11 § 7) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Joakim Lindblom yrkar bifall till motionen och anser att det är viktigt att 
kommunen bygger fler övergångsställen.  

Niklas Fungbrandt (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
avslå motionen. När zebralagen infördes upphörde samspelet mellan 
trafikanterna och det ledde till fler olyckor. Därför har man gått från 
målade övergångställen till de typer av passager som finns i Habo idag 
vilket har visat sig fungera bättre.  

Anders Rickman (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Morgan Malmborg (HD) tycker att Habo ska ha riktiga övergångsställen 
och yrkar bifall till motionen.  

Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till motionen. 

Andreas Skiöld (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag 
om att avslå motionen och dels Joakim Lindbloms förslag om att bifalla 
motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag om att 
avslå motionen.  

Omröstning begärs.  

Följande propositionsordning godkänns: Den som röstar på 
kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som röstar på Joakim Lindbloms 
förslag röstar nej.  
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Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 27 ja-röster och 5 nej-röster. En ledamot avstår 
från att rösta. Se bilaga 1. Kommunfullmäktige har således beslutat att 
avslå motionen.  

_____  
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§ 7 Svar på motion om skärmtak utanför vårdcentrum 
Diarienummer KS22/281 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med motiveringen att 
ekonomin inte tillåter att åtgärden kan prioriteras. 

Beskrivning av ärendet 
Margareta Fick (MP) har lämnat in en motion om ett skärmtak utanför 
vårdcentrum för att rörelsehindrade ska kunna förflytta sig mellan bil och 
rullstol utan att riskera att bli blöta. Margareta Fick föreslår att ett skärmtak 
anordnas vid vårdcentralens entré samt att rörelsehindrade under 
projekteringstiden och byggtiden genom en skylt hänvisas till 
personalparkeringen dagtid vid dåligt väder. 

Margareta Fick (MP) inkom även 2011 med en motion om skärmtak där 
kommunfullmäktige beslutade godkänna utförandet av skärmtak (KF 
2012-03-29 § 18). Frågan om genomförande hänsköts dock till 
budgetberedningen för avgörande av när ekonomin tillåter att skärmtaket 
uppförs. 

År 2012 beräknade tekniska förvaltningen kostnaden till 455 000 kronor. 
En kostnadsuppräkning med entreprenadindex visar på att kostnaden i 
2022 års nivå ligger på ca 560 000 kronor. 

Investeringsvolymen för år 2023 – 2025 ligger på en historiskt väldigt hög 
nivå för Habo kommun. Det har därför krävts att kraftiga prioriteringar 
behövts göras i budgetarbetet för att nå en någorlunda rimlig 
investeringsnivå. 

Även om tanken med skärmtaket är mycket god bedömer tekniska 
förvaltningen inte att kostnaderna är motiverade i förhållande till andra 
investeringsåtgärder som behövts strykas eller skjutas på. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen med 
motiveringen att ekonomin inte tillåter att åtgärden kan prioriteras (KS 
2023-01-11 § 8). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Maria Arwidson (MP) yrkar bifall till motionen, men säger också att hon 
förstår att det kanske inte finns ekonomiskt utrymme just nu men hoppas 
att man tar med sig tankarna om ett skärmtak om det i framtiden byggs en 
ny vårdcentral i Habo.  
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Olle Moln Teike (SD) ifrågasätter den kostnadsberäkning som gjorts och 
yrkar på återremiss för ytterligare utredning.  

Morgan Malmborg (HD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
avslå motionen.  

Lena Danås (V) yrkar bifall till motionen.  

Anders Rickman (L) säger att majoriteten inte anser att ett skärmtak är 
dåligt, men att det just nu handlar om prioriteringar. Han yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns  förslag om återremiss och ställer därför 
proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde eller om 
det ska återremitteras. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden finner att det därefter återstår två förslag, dels 
kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen och dels Maria 
Arwidsons förslag att bifalla motionen. Ordföranden ställer proposition på 
de båda förslagen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 8 Svar på motion om förebyggande arbete för 
psykisk hälsa 
Diarienummer KS22/216 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD) och Mari Larsson (SD) har lämnat in en motion om 
förebyggande arbete mot psykisk ohälsa bland barn och ungdomar och 
föreslår kommunfullmäktige att kommunen inför obligatoriska samtal med 
elevhälsan för samtliga elever en gång varje läsår samt att ge elevhälsan 
resurser och möjligheter att kunna genomföra arbetet. 

Motionärerna lyfter fram vikten av att motverka psykisk ohälsa bland barn 
och ungdomar. Vidare beskriver motionärerna att Habo har en stor andel 
barn/ungdomar till populationen sett jämfört med hela riket samt att Barn- 
och ungdomspsykiatrin (BUP) är hårt belastad med långa väntetider. 

Ärendet är remitterat till barn- och utbildningsnämnden som lämnat 
följande svar. 

Arbete för att främja psykisk hälsa pågår på våra skolor. Vikten av att 
fånga upp dessa barn och ungdomar i tid är av yttersta viktigt för att ge den 
hjälp som behövs. 

Idag genomförs hälsosamtal med eleverna i förskoleklass, i årskurs 4 och i 
årskurs 7. I årskurs 2 genomförs ett kortare hälsosamtal i samband med att 
elevernas vikt och längd kontrolleras. Alla elever får tillsammans med sina 
vårdnadshavare två utvecklingssamtal tillsammans med sin klassmentor 
varje läsår. I dessa samtal ligger huvudvikten på elevernas 
kunskapsutveckling samt deras mående och trivsel. 

Det sker också ett systematiskt arbete kring uppföljning av frånvaron bland 
eleverna. Detta görs för att i god tid upptäcka orsakerna till frånvaron. 

Hälsosamtalen har en viktig roll i elevhälsans förebyggande arbete mot 
psykisk ohälsa. Att genomföra obligatoriska samtal med elevhälsan för alla 
elever i alla årskurser skulle säkert leda till att skolan än bättre fångar upp 
den psykiska ohälsan. Dessa samtal är tidskrävande och med dagens 
organisation finns det ingen möjlighet att utöka samtalsfrekvensen (BUN 
2022-11-15 § 104). 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 
2023-01-11 § 10). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Olle Moln Teike säger att han vet att det redan görs mycket inom området 
psykisk hälsa, men tror att frågan kan belysas ännu mer. Han yrkar bifall 
till motionen.  

Morgan Malmborg (HD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
avslå motionen.  

Hans Jarstig (KD), som är ordförande i folkhälsorådet, yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag, men upplyser också om att folkhälsorådet 
kommer att rikta in sitt arbete på att öka den psykiska hälsan, både bland 
barn och och bland äldre.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag 
om att avslå motionen och dels Olle Moln Teikes förslag om att bifalla 
motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  

_____  
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§ 9 Val av vice ordförande i styrelsen för June Avfall  
Miljö AB 
Diarienummer KS23/39 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för tiden 2023.01.01-2026.12.31 utse 
Gunnar Pettersson till vice ordförande i styrelsen för June Avfall & Miljö 
AB. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen äger bolaget June Avfall & Miljö AB tillsammans med 
Jönköpings och Mullsjö kommuner. Enligt aktieägaravtal och 
bolagsordning ska kommunfullmäktige i Habo utse en ledamot till 
styrelsen. Denne ska även vara vice ordförande. 

Gunnar Pettersson föreslås som ledamot och vice ordförande för 
mandatperioden 2023-01-01 till och med 2026-12-31. 

_____ 

Beslutet skickas till 
June Avfall & Miljö AB  
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§ 10 Val av lekmannarevisorer till Habo Energi, Habo 
Kraft och Habo Bostäder 
Diarienummer KS23/56 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för tiden 2023.01-01-2026.12.31 utse 
Maria Lindell Westmar (M) och Stellan Carlström (S) som 
lekmannarevisorer till Habo Energi AB, Habo Kraft AB och Habo 
Bostäder AB. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har att utse två lekmannarevisorer till de kommunala 
bolagen Habo Energi AB, Habo Kraft AB och Habo Bostäder AB. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Habo Energi AB  
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§ 11 Val av ombud till bolagsstämma för June Avfall  
Miljö AB 
Diarienummer KS23/68 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse kommunfullmäktiges ordförande, 
Lisbet Bärenholdt, till kommunens ombud vid bolagsstämman. Till 
ombudets ersättare utses kommunfullmäktiges förste vice ordförande 
Jeanette Nyberg. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommun har att utse ett ombud till bolagsstämma 2023 för June 
Avfall & Miljö AB. 

_____ 

Beslutet skickas till 
June Avfall & Miljö AB  
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§ 12 Avsägelser och fyllnadsval 
Diarienummer KS22/340 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Fredrik Ekström (SD) och 
beslutar att avseende uppdraget som ledamot i fullmäktige begära ny 
sammanräkning hos länsstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Fredrik Ekström (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige varför en ny sammanräkning ska begäras hos 
länsstyrelsen. 

  

_____ 

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 
Fredrik Ekström 
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§ 13 Avsägelse och fyllnadsval barn- och 
utbildningsnämnden 
Diarienummer KS22/340 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Olle Moln Teike (SD) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till den 31 
december 2026 till ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden utse 
Johakim Knutsson, Älgafall 7, 566 91 Habo. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike har avsagt sig uppdraget som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden varför en ny ersättare ska utses.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Johakim Knutsson 
Olle Moln Teike 
Barn- och utbildningsnämnden 
HR-administratör  
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§ 14 Avsägelse och fyllnadsval kommunstyrelsen 
Diarienummer KS22/340 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Mari Larsson (SD) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till den 31 
december 2026 till ny ersättare i kommunstyrelsen utse Johakim Knutsson, 
Älgafall 7, 566 91 Habo. 

Beskrivning av ärendet 
Mari Larsson har avsagt sig uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen 
varför en ny ersättare ska utses.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Johakim Knutsson 
Mari Larsson 
Kommunstyrelsen 
HR-administratör  
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§ 15 Fråga till kommunstyrelsens ordförande om 
älgolyckor vid Tumbäck 
Diarienummer KS22/379 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en fråga till kommunstyrelsens 
ordförande Susanne Wahlström (M), med följande avslutande fråga: 
kommer kommunalrådet arbeta för att ytterligare viltolyckor minimeras på 
väg 195 runt Tumbäcks gård? 

Susanne Wahlström (M) svarar att ja, Habo kommun jobbar hela tiden för 
att öka trafiksäkerheten i hela kommunen. Vi har också löpande dialog 
med trafikverket som har ansvar för länsväg 195.  

_____  
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§ 16 Interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
om parkering på Blå torget 
Diarienummer KS23/22 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande angående parkering på Blå torget för 
besökare till Träffpunkt Habo, med följande fråga: kommer 
kommunalrådet arbeta för att parkeringstiden på Blå torget utökas till tre 
timmar måndag-fredag klockan 10-13 för de som besöker Träffpunkt 
Habo? Se bilaga 2.  

Susanne Wahlström (M) svarar att nej, hon kommer inte arbeta för att 
parkeringstiden på Blå torget utökas till tre timmar. Anledningarna är flera. 
Bland annat finns det en önskan från Habo handel om att det ska finnas 
korttidsplatser som bidrar till viss ruljangs och ett levande centrum, och det 
finns också redan parkeringsplatser bakom träffpunkten där man kan stå en 
längre tid. Se bilaga 3.  

_____  
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§ 17 Motion om utredning av solcellspark i Habo 
Diarienummer KS23/51 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Lena Danås (V), Gunnar Pettersson (S) och Maria Arwidson (MP) har 
lämnat in en motion om utredning av en solcellspark i Habo och föreslår 
följande: 

• utreda om lämplig mark för en solcellspark i Habo kommun. 
• Utredningen ska dessutom undersöka om eventuell utbyggnad av 

solcellspark för framtida behov. 
• Utreda och påbörja byggnation av solceller på redan befintliga 

kommunala byggnader, det vill säga inte enbart de som nyligen har 
byggts. 

Se bilaga 4. 

_____  

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 18 Motion om koldioxidbudget 
Diarienummer KS23/57 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Maria Arwidson (MP) har lämnat in en motion om koldioxidbudget och 
föreslår att kommunen undersöker möjligheten att upprätta en 
koldioxidbudget för Habo kommun. Se bilaga 5. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Maria Arwidson kommenterar motionen och säger att Habo kommun redan 
bedriver att bra arbete för att minska koldioxidutsläppen och ett bra 
hållbarhetsarbete i stort, men att vi kan höja ribban ytterligare. Ett sätt att 
åstadkomma det är att göra en koldioxidbudget. Precis som i en ekonomisk 
budget behöver man se över utsläppen, vilka de är och hur man kan minska 
dem.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Bilaga 1 

  

 Omröstning avseende paragraf nummer  6    
BESLUTANDE  Ja Nej Ja Nej Ja Nej Ja Nej 
Gunnar Pettersson S X        
Susanne Wahlström M X        
Olle Moln Teike  SD  X       
Hans Jarstig KD X        
Jeanette Nyberg S X        
Henrik Esbjörnsson M X        
Helena Persson C X        
Nicklas Gustafsson S X        
Johanna Bergbom  Mari Forsgård M X        
Mari Larsson SD  X       
Karin Hultberg KD X        
Anders Rickman L X        
Eva Vettebring S X        
Niklas Fungbrandt M X        
Morgan Malmborg HD  X       
Thomas Gustafsson S - -       
Joakim Lindblom SD  X       
Maria Alfredsson KD X        
Lena Danås V X        
Eva Damberg  Berit Torstensson S X        
Sttevalia Blom M X        
Staffan Svanberg C X        
Jerry Schön SD - -       
Tomas Brusberg S X        
Fredrik Wärnbring M X        
Jan Lenhammar KD avstår       
Maria Arwidsson MP X        
Petra Mattlin S X        
Andreas Skiöld M X        
Stefan Björk L X        
Fredrik Ekström  Mikael Zander SD  X       
Anders Andersson S X        
Henrik Gillek M X        
Zeljka Axelsson KD X        
Lisbet Bärenholdt M X        
                                                   Summa:                                    27 5       
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Bilaga 2 
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Bilaga 3 

 

 

Svar på Interpellation 
Frågan jag fått är om kommunalrådet kommer arbeta för att parkeringstiden på 
Blå torget utökas till tre timmar måndag-fredag kl. 10-13 för de som besöker 
Träffpunkt Habo. 

 

Mitt svar är nej det kommer kommunalrådet inte göra mot bakgrund av flera 
anledningar: 

• Önskan från Habo handel är att det finns korttidsplatser för att det ska 
gynna centrumhandeln och bidra till en viss ruljangs och inte minst ett 
levande centrum.  

• Det finns idag också tillgång till 2 rader med parkeringsplatser bakom 
fastigheten där man får så obegränsad tid. Det finns också sedan ett tag 
tillbaka en skylt som visar att man kan parkera på dessa platser. 

• Enligt besökande på Träffpunkten så parkerar man numera där och det 
finns alltid lediga parkeringsplatser. 

• Det skulle även innebära ökad administration och ökade kommunala 
kostnader.  
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Bilaga 4 
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Bilaga 5 
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